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PROTOKÓŁ NR XLIV/18 

z sesji Rady Powiatu Zgierskiego 

odbytej w dniu 30 marca 2018 r. 

w Starostwie Powiatowym w Zgierzu 

 

Ustawowa liczba radnych 29 

Stan faktyczny radnych  29 

Radni obecni    28 

 

Porządek obrad sesji:  

1. Otwarcie XLIV sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

2. Uwagi do porządku obrad XLIV sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Zapytania i oświadczenia osób niebędących radnymi. 

6. Przyjęcie informacji Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Zgierzu o stanie 

bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Zgierskiego.  

7. Przyjęcie rocznego sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

w Zgierzu.  

8. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr XXIX/334/17 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 24 lutego 2017 r. w sprawie uchwalenia planu finansowego realizacji zadań 

rehabilitacji społecznej i zawodowej, ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych, na rok 2017.  

9. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr XIX/227/16 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 29 kwietnia 2016 r. w sprawie przyjęcia Programu Przeciwdziałania Przemocy 

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Powiecie Zgierskim na lata 

2016-2020.  

10. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr XIX/228/16 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 29 kwietnia 2016 r. w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Ochrony Zdrowia 

Psychicznego na lata 2016-2020.  

11. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr XLIV/462/14 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 28 lutego 2014 r. w sprawie przyjęcia Strategii Integracji i Rozwiązywania 

Problemów Społecznych Powiatu Zgierskiego na lata 2014-2018.  

12. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr XLVI/478/14 Rady Powiatu Zgierskiego 

z  dnia 25 kwietnia 2014 r. w sprawie przyjęcia Programu działań na rzecz osób 

niepełnosprawnych w Powiecie Zgierskim na lata 2014-2017.  

13. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr XIII/168/15 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 27 listopada 2015 r. w sprawie przyjęcia  Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy 

Zastępczej na lata 2015-2017. 

14. Podjęcie uchwał w sprawach:  

a) zmiany uchwały Nr II/12/14 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 5 grudnia 2014 r.                     

w sprawie powołania Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego; 

b) zmiany uchwały Nr II/11/14 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 5 grudnia 2014 r.                      

w sprawie powołania Komisji do spraw Przeciwdziałania Bezrobociu; 

c) uchwalenia planu finansowego realizacji zadań rehabilitacji zawodowej i społecznej, 

ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych,                    

na rok 2018; 

d) zmiany uchwały nr XXIV/184/2000 z dnia 29 września 2000 r. w sprawie wyrażenia 

zgody na utworzenie Społecznej Straży Rybackiej Powiatu Zgierskiego przez Okręg 

Polskiego Związku Wędkarskiego w Łodzi oraz uchwalenia regulaminu działania                    

tej Straży; 

e) wyrażenia zgody na utworzenie Społecznej Straży Rybackiej Nr 2 przez 

Stowarzyszenie Ekologiczno Wędkarskie ,,Zalew" w Strykowie i uchwalenia 

Regulaminu tej Straży. 
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15. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami 

Rady Powiatu. 

16. Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 

między sesjami. 

17. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

18. Oświadczenia i wnioski radnych. 

19.  Zamknięcie obrad XLIV sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Ad. 1 

Przewodnicząca Rady Powiatu Zgierskiego Iwona Dąbek otworzyła XLIV sesję Rady 

Powiatu Zgierskiego o godz. 905. Stwierdziła prawomocność obrad na podstawie listy 

obecności. Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Powitała radnych, Zarząd Powiatu Zgierskiego, pracowników Starostwa Powiatowego  

w Zgierzu oraz pozostałych gości. Lista gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Starosta Zgierski Bogdan Jarota i członek Zarządu Powiatu Zgierskiego Adam Świniuch 

podziękowali za osiągnięte wyniki i nagrodzili Katarzynę Komorowską - zawodniczkę                       

KS „Społem” Łódź. Multimedalistkę Mistrzostw Polski w strzelectwie sportowym w różnych 

kategoriach wiekowych, która w styczniu tego roku zdobyła Mistrzostwo Polski Seniorów                         

w drużynie i indywidualnie, w marcu w węgierskim Győr wystrzelała tytuł Wicemistrzyni 

Europy Seniorów, a niedawno wywalczyła w drużynie złoto podczas Akademickich 

Mistrzostw Świata.  

 

Ad. 2 

Przewodnicząca Rady oświadczyła, iż realizując zapis art. 15 ust. 9 ustawy z dnia                       

5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym, na wniosek Zarządu Powiatu Zgierskiego                  

z dnia 22 marca 2018 r., wprowadza do porządku obrad XLIV sesji w pkt 14f projekt uchwały 

w sprawie zmiany uchwały nr XL/454/17 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia                

2017 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2018 – druk A. 

Ponadto Zarząd Powiatu Zgierskiego w dniu 29 marca 2018 r. przekazał projekty uchwał                 

w sprawach:  

1) zmiany uchwały nr XL/454/17 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia                

2017 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2018 – druk B; 

2) zmiany uchwały nr XL/455/17 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2017 r.                 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zgierskiego na lata 

2018-2028 

z prośbą o wprowadzenie do porządku obrad XLIV sesji 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad                    

w pkt 14g projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XL/454/17 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego                 

na rok 2018 – druk B. 

Za przyjęciem głosowało  28 radnych. 

Przeciw głosowało    0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały. Wydruk                             

z głosowania nr 1 stanowi załącznik nr 4  do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad                    

w pkt 10h projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XL/455/17 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Zgierskiego na lata 2018-2028. 
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Za przyjęciem głosowało  28 radnych. 

Przeciw głosowało    0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały. Wydruk                             

z głosowania nr 2 stanowi załącznik nr 5  do protokołu. 

 

Porządek po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie XLIV sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

2. Uwagi do porządku obrad XLIV sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Zapytania i oświadczenia osób niebędących radnymi. 

6. Przyjęcie informacji Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Zgierzu o stanie 

bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Zgierskiego.  

7. Przyjęcie rocznego sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

w Zgierzu.  

8. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr XXIX/334/17 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 24 lutego 2017 r. w sprawie uchwalenia planu finansowego realizacji zadań 

rehabilitacji społecznej i zawodowej, ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych, na rok 2017.  

9. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr XIX/227/16 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 29 kwietnia 2016 r. w sprawie przyjęcia Programu Przeciwdziałania Przemocy 

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Powiecie Zgierskim na lata 

2016-2020.  

10. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr XIX/228/16 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 29 kwietnia 2016 r. w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Ochrony Zdrowia 

Psychicznego na lata 2016-2020.  

11. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr XLIV/462/14 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 28 lutego 2014 r. w sprawie przyjęcia Strategii Integracji i Rozwiązywania 

Problemów Społecznych Powiatu Zgierskiego na lata 2014-2018.  

12. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr XLVI/478/14 Rady Powiatu Zgierskiego 

z  dnia 25 kwietnia 2014 r. w sprawie przyjęcia Programu działań na rzecz osób 

niepełnosprawnych w Powiecie Zgierskim na lata 2014-2017.  

13. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr XIII/168/15 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 27 listopada 2015 r. w sprawie przyjęcia  Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy 

Zastępczej na lata 2015-2017. 

14. Podjęcie uchwał w sprawach:  

a) zmiany uchwały Nr II/12/14 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 5 grudnia 2014 r.                     

w sprawie powołania Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego; 

b) zmiany uchwały Nr II/11/14 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 5 grudnia 2014 r.                      

w sprawie powołania Komisji do spraw Przeciwdziałania Bezrobociu; 

c) uchwalenia planu finansowego realizacji zadań rehabilitacji zawodowej i społecznej, 

ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych,                         

na rok 2018; 

d) zmiany uchwały nr XXIV/184/2000 z dnia 29 września 2000 r. w sprawie wyrażenia 

zgody na utworzenie Społecznej Straży Rybackiej Powiatu Zgierskiego przez Okręg 

Polskiego Związku Wędkarskiego w Łodzi oraz uchwalenia regulaminu działania                

tej Straży; 

e) wyrażenia zgody na utworzenie Społecznej Straży Rybackiej Nr 2 przez 

Stowarzyszenie Ekologiczno Wędkarskie ,,Zalew" w Strykowie i uchwalenia 

Regulaminu tej Straży; 

f) zmiany uchwały nr XL/454/17 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia               

2017 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2018                             

– druk A; 
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g) zmiany uchwały nr XL/454/17 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2017 r. 

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2018 – druk B; 

h) zmiany uchwały nr XL/455/17 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2017 r. 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zgierskiego na 

lata 2018 – 2028. 

15. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami 

Rady Powiatu. 

16. Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 

między sesjami. 

17. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

18. Oświadczenia i wnioski radnych. 

19.  Zamknięcie obrad XLIV sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

 

Ad. 3 

Uwag do protokołu z XLIII sesji Rady Powiatu Zgierskiego nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu z XLIII sesji.  

Za przyjęciem głosowało  27 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada protokół przyjęła. Wydruk z głosowania nr 3 stanowi załącznik 

nr 6 do protokołu. 

    

Ad. 4 

Radny Michał Pilarski złożył następujące interpelacje: 

1) nawiązał do sytuacji, która miała miejsce w Wydziale Komunikacji Starostwa 

Powiatowego w Zgierzu, gdzie konsekwencje poniósł naczelnik Wydziału Komunikacji, 

który był przez 7 lat przez kogoś nadzorowany bezpośrednio. Czy w sytuacji, kiedy dzieją 

się takie nieprawidłowości w Wydziale, osoba odpowiedzialna, nadzorująca bezpośrednio 

naczelnika Wydziału, oddała się do dyspozycji Starosty. Jeżeli nie, to czy zamierza to 

zrobić. Radny chce wiedzieć, czy osoba nadzorująca naczelnika sygnalizowała 

jakiekolwiek problemy, jakie były działania związane z bezpośrednią kontrolą na bieżąco 

naczelnika, czy ta osoba wiedziała o tej sytuacji, jakie działania wcześniej podjęła, czy są 

jakieś pisma, czy są jakieś bezpośrednie działania personalnie osoby nadzorującej 

naczelnika Wydziału. Czy osoba nadzorująca w jakikolwiek sposób zamierza przyjąć 

konsekwencje tego działania, czy zamierza sama wobec siebie wyciągnąć jakiekolwiek 

konsekwencje, czy w jakikolwiek sposób oddała się do dyspozycji Starosty. Jeżeli nie,                

to czy Zarząd zamierza podjąć jakiekolwiek konsekwencje wobec osoby bezpośrednio 

nadzorującej naczelnika. Jeżeli tak, to jakie, jeżeli nie, to dlaczego, gdyż zaniedbanie tej 

osoby działa na dobre imię całego Zarządu; 

2) ponowił interpelację złożoną na poprzedniej i jeszcze wcześniejszej sesji dotyczącej 

pisma Dyrektor Młodzieżowego Domu Kultury w Zgierzu. Zadał pytania, było ich 

kilkanaście i prosił o konkretną  odpowiedź z numerem pytania. W odczuciu radnego 

Przewodnicząca Rady Powiatu przekroczyła uprawnienia i po raz kolejny nie odpowiada 

świadomie na interpelacje. Nie chce odpowiedzieć, ponieważ boi się konsekwencji, gdyż 

przekroczyła swoje uprawnienia jako Przewodnicząca Rady Powiatu. Radny prosił                      

o odpowiedzieć enumeratywnie na pytania. 

 

Radny Rafał Mamiński: 

1) zapytał, jak wygląda sprawa Centrum Kultury Powiatu Zgierskiego i MDK w Zgierzu.                         

Tam dyrektor jest chyba na dwóch etatach, a nie widać, żeby były tam jakieś pomiary. 

Czy w ogóle coś się dzieje w tej sprawie; 

2) zapytał, na jakim etapie jest inwestycja dotycząca skrzyżowania ul. Gałczyńskiego                                        

z ul. Parzęczewską w Zgierzu. Mamy koniec marca i nic się nie dzieje; 



5 
 

3) wie, że do Marszałka Województwa Łódzkiego była składana prośba o środki na remont 

sali gimnastycznej w Zespole Szkół Nr 1 im. Jakuba Stefana Cezaka w Zgierzu. Na jakim 

to jest etapie. 

 

Radny Tomasz Jędrzejczak przekazał, że w dniu 17 marca 2018 r. odbyły się II Powiatowe 

Obchody Dnia Sołtysa. Z różnych przyczyn radny nie mógł uczestniczyć w tych obchodach, 

był drugi dyrektor z KRUS. Z relacji okazuje się, że na tym spotkaniu pierwsze wystąpienie 

miał Starosta, do którego radny nie ma uwag. Natomiast drugi panel, który prowadził poseł, 

dotyczył ASF.  Radny zastanawiał się, czy takie święto jak Obchody Dnia Sołtysa, to jest 

temat, żeby omawiać tego typu problemy. One są niezwykle istotne i ważne dla rolników,              

ale inne instytucje, jak chociażby KRUS czy KOWR, mogły się wypowiadać w tym temacie, 

gdzie też wiele rzeczy mają do powiedzenia i przekazania rolnikom. W ocenie radnego nie 

było to miejsce właściwe i tego typu akcent nie był dobrze skierowany do tej grupy osób. 

Kolejny panel, który nie został ujęty w porządku, w którym kolejny poseł miał wystąpienie, 

to już była czysta propaganda polityczna. Radny już rok temu pytał, dlaczego na sali 

konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Zgierzu są wystąpienia polityczne i dlaczego są 

takie akcenty. Czy tutaj na sali konferencyjnej warto tego typu politykę uprawiać. Zdaniem 

radnego niekoniecznie, szczególnie przy takim święcie i w takiej atmosferze. 

 

Radny Witold Kosmowski podniósł następujące sprawy: 

1) odniósł się do zeszłorocznej inwestycji, finansowanej również przez samorząd Gminy 

Stryków w miejscowości Tymianka, na drodze powiatowej, gdzie były przestawiane słupy 

telefoniczne. Wykonano tam 25 słupów, a o 3 zapomniano. Chociaż wybudowano nowy 

chodnik, to te słupy stoją po środku. Czy Powiat Zgierski zamierza te słupy przestawić                   

i jak to się stało, że robiliśmy inwestycję i tych słupów się nie doliczyliśmy, że trzeba 

jeszcze 3 przestawić. Nadal one stoją pośrodku nowo wybudowanego chodnika 

utrudniając przejście. W ocenie radnego słup energetyczny też wypadałoby wymienić na 

słup wirowy; 

2) nawiązał do inwestycji w Domu Pomocy Społecznej w Ozorkowie. Z analizy 

dokumentów, które otrzymał od radnego Dominika Gabrysiaka, który wnioskował                      

o wszystkie aneksy i umowę z wykonawcą tej inwestycji, wynika że inwestycja powinna 

się zakończyć do 30 listopada 2017 r. Na posiedzeniach komisji Rady Powiatu w grudniu                  

2017 r. radny otrzymał odpowiedź, że inwestycja dopiero zakończy się w styczniu 2018 r. 

Czy w  związku z tym zostały naliczone kary wykonawcy. Jeżeli nie, to na jakiej 

podstawie, bo w umowie było 0,5% dziennie. Jeżeli nie to, kto podjął decyzję o tym, żeby 

kar nie naliczać i czy były jeszcze jakieś pisma po 30 listopada 2017 r. między Powiatem 

Zgierskim a wykonawcą, które mówiłyby o możliwości przedłużenia tej inwestycji; 

3) nawiązał do prac na ul. Kolejowej w Bratoszewicach. Zdaniem radnego papierologicznie 

inwestycja zakończyła się w 2017 roku. Prace były odebrane  w grudniu, ponieważ trzeba 

było zapłacić, gdyż była dotacja celowa z Gminy Stryków. Radny prosił o protokoły, żeby 

sobie to potwierdzić. Prosił także o wyjaśnienie, co wykonawca wykonywał jeszcze                     

w styczniu 2018 r. na tej inwestycji. To nie były prace porządkowe, ponieważ radny miał 

okazje być na tej drodze w styczniu i tam było jeszcze co najmniej 150 m chodnika do 

wykonania; 

4) zapytał, na jakim etapie jest droga powiatowa w Rosanowie. Kiedy wejdzie wykonawca, 

czy jest pozwolenie na budowę, czy jest zgłoszenie budowy. W listopadzie 2017 r. została 

podpisana umowa z wykonawcą na przebudowę tej drogi. Czy dostaliśmy odstępstwo                 

od projektu, o które występował Starosta do Ministerstwa. Czy teraz idziemy innym 

tokiem. Radny prosił o pismo (z listopada) dotyczące wystąpienia do Ministerstwa oraz 

pismo od Ministra  wzywające nas do uzupełnienia. 

 

Przewodnicząca Rady powitała Poseł na Sejm RP Agnieszkę Hanajczyk. 
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Ad. 5 

Nie zabierały głosu osoby niebędące radnymi.  

 

Opinie do materiałów zgłoszonych na XLIV sesję stanowią załącznik nr 7 do protokołu.  

 

Ad. 6 

Informacja Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Zgierzu o stanie bezpieczeństwa 

sanitarnego Powiatu Zgierskiego stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Zgierzu Andrzej Jeziorski przedstawił 

informację.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

− Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej; 

− Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego 

do informacji.   

 

Radny Adam Bączyk zapytał, czy Inspekcji nie utrudnia pracy brak laboratorium, które 

zostało zlikwidowane ileś lat temu i czy nie należy poczynić jakiś działań w kierunku 

odtworzenia tego stanu. Radni chcieliby coś więcej wiedzieć na temat stanu środowiska, 

zagrożeń jakie na terenie powiatu występują. W związku z tym poddał do rozważenia,                     

czy Powiat Zgierski, największy powiat w Polsce, nie powinien pokusić się o to, żeby zrobić 

gruntowne badania. Ma na myśli nawiązanie kontaktu z uczelniami znajdującymi się na 

naszym terenie, jak: Uniwersytet Łódzki, Politechnika Łódzka, Akademia Medyczna czy 

Uniwersytet Medyczny, żeby dowiedzieć się dokładnie. Może w przyszłości zaowocuje to 

jakąś konferencją, jakimiś działaniami czy rządowymi jakimiś posunięciami, które ułatwiłyby 

nam tutaj pewną regulację i robienie porządku. Sprawę tę kieruje do rozważenia także przez 

posłów z naszego terenu. Sanepid nie jest w stanie przeprowadzić wszystkich badań, bo nie 

ma laboratorium i nie ma takich możliwości. Natomiast uczelnie mają możliwość, mogą 

pokierować badaniami, mogą uzyskać granty i dofinansowanie z Unii Europejskiej.                          

Czy to nie byłoby jakimś sensownym postępowaniem. 

 

Inspektor przyznał, że laboratorium zostało zlikwidowane wiele lat wstecz. Nie uznano,                

że na terenie Powiatu Zgierskiego ma się takowe laboratorium znajdować. Za zgodą 

Głównego Inspektora została utworzona zintegrowana baza laboratoryjna, która ma 

możliwości takie jakie ma. Tutaj kompetentnym organem do realizacji badań jest Państwowa 

Inspekcja Ochrony Środowiska. Oni powinni te badania wykonywać. Zakres tych badań jest 

ograniczony do części niezbędnej, a rozszerzany w miarę posiadanych środków finansowych. 

Na takie laboratorium, o jakie chodziło radnemu, nie uzyskają środków, nie posiadają 

pomieszczeń ani kadry. Inspektor obawia się, że nie uzyskają zgody na poziomie 

Wojewódzkiego Inspektora, Głównego Inspektora i jeszcze wyżej. Są to duże środki 

finansowe i  jak już, to powinien je otrzymać Wojewódzki Inspektor Ochrony Środowiska, 

żeby w pełnym zakresie to środowisko nadzorować.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie informację. 

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada informację przyjęła. Wydruk z głosowania nr 4 stanowi 

załącznik nr 9 do protokołu. 
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Ad. 7 

Roczne sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Zgierzu 

stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Zgierzu Maria Miśkiewicz przedstawiła 

sprawozdanie. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywną opinię Komisji Ochrony Zdrowia i Opieki 

Społecznej do sprawozdania.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie sprawozdanie. 

Za przyjęciem głosowało  26 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła. Wydruk z głosowania nr 5 stanowi 

załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad. 8 

Sprawozdanie z realizacji uchwały Nr XXIX/334/17 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 

24 lutego 2017 r. w sprawie uchwalenia planu finansowego realizacji zadań rehabilitacji 

społecznej i zawodowej, ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych, na rok 2017 stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Dyrektor PCPR przedstawiła sprawozdanie. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

− do spraw Przeciwdziałania Bezrobociu; 

− Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej 

do sprawozdania.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie sprawozdanie. 

Za przyjęciem głosowało  26 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła. Wydruk z głosowania nr 6 stanowi 

załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad. 9 

Sprawozdanie z realizacji uchwały Nr XIX/227/16 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 

29 kwietnia 2016 r. w sprawie przyjęcia Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Powiecie Zgierskim na lata 2016-2020 stanowi 

załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Dyrektor PCPR przedstawiła sprawozdanie. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywną opinię Komisji Ochrony Zdrowia i Opieki 

Społecznej do sprawozdania.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie sprawozdanie. 

Za przyjęciem głosowało  26 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła. Wydruk z głosowania nr 7 stanowi 

załącznik nr 15 do protokołu. 
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Ad. 10 

Sprawozdanie z realizacji uchwały Nr XIX/228/16 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 

29 kwietnia 2016 r. w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Ochrony Zdrowia 

Psychicznego na lata 2016-2020 stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Dyrektor PCPR przedstawiła sprawozdanie. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywną opinię Komisji Ochrony Zdrowia i Opieki 

Społecznej do sprawozdania.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie sprawozdanie. 

Za przyjęciem głosowało  27 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła. Wydruk z głosowania nr 8 stanowi 

załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Ad. 11 

Sprawozdanie z realizacji uchwały Nr XLIV/462/14 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 

28 lutego 2014 r. w sprawie przyjęcia Strategii Integracji i Rozwiązywania Problemów 

Społecznych Powiatu Zgierskiego na lata 2014-2018 stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Dyrektor PCPR przedstawiła sprawozdanie. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywną opinię Komisji Ochrony Zdrowia i Opieki 

Społecznej do sprawozdania.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie sprawozdanie. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła. Wydruk z głosowania nr 9 stanowi 

załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Ad. 12 

Sprawozdanie z realizacji uchwały Nr XLVI/478/14 Rady Powiatu Zgierskiego z  dnia 

25 kwietnia 2014 r. w sprawie przyjęcia Programu działań na rzecz osób niepełnosprawnych 

w Powiecie Zgierskim na lata 2014-2017 stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Dyrektor PCPR przedstawiła sprawozdanie. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywną opinię Komisji Ochrony Zdrowia i Opieki 

Społecznej do sprawozdania.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie sprawozdanie. 

Za przyjęciem głosowało  22 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła. Wydruk z głosowania nr 10 stanowi 

załącznik nr 21 do protokołu. 
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Ad. 13 

Sprawozdanie z realizacji uchwały Nr XIII/168/15 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 

27 listopada 2015 r. w sprawie przyjęcia  Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej 

na lata 2015-2017 stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Dyrektor PCPR przedstawiła sprawozdanie. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywną opinię Komisji Ochrony Zdrowia i Opieki 

Społecznej do sprawozdania.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie sprawozdanie. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła. Wydruk z głosowania nr 11 stanowi 

załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady ogłosiła przerwę w obradach o godz. 957. 

Przewodnicząca Rady wznowiła obrady o godz. 1025. 

 

14a)  

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr II/12/14 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia                

5 grudnia 2014 r. w sprawie powołania Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego 

stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywną opinię Komisji Statutowo-Prawnej do projektu 

uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  21 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XLIV/493/18 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 marca 2018 r. w sprawie zmiany uchwały Nr II/12/14 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 5 grudnia 2014 r. w sprawie powołania Komisji Bezpieczeństwa                             

i Porządku Publicznego stanowi załącznik nr 25  do protokołu. Wydruk z głosowania nr 12 

stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

                       

Ad. 14b) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr II/11/14 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia                 

5 grudnia 2014 r. w sprawie powołania Komisji do spraw Przeciwdziałania Bezrobociu 

stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

− do spraw Przeciwdziałania Bezrobociu, 

− Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały.  
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Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  22 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XLIV/494/18 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 marca 2018 r. w sprawie zmiany uchwały Nr II/11/14 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 5 grudnia 2014 r. w sprawie powołania Komisji do spraw Przeciwdziałania 

Bezrobociu stanowi załącznik nr 28 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 13 stanowi 

załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Ad. 14c) 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia planu finansowego realizacji zadań rehabilitacji 

zawodowej i społecznej, ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych, na rok 2018 stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

 

Członek Zarządu Powiatu Zgierskiego Wojciech Brzeski przedstawił projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

− do spraw Przeciwdziałania Bezrobociu, 

− Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej, 

− Budżetowo-Finansowej, 

− Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XLIV/495/18 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 marca 2018 r. w sprawie uchwalenia planu finansowego realizacji 

zadań rehabilitacji zawodowej i społecznej, ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych, na rok 2018 stanowi załącznik nr 31 do protokołu. Wydruk                              

z głosowania nr 14 stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

 

Ad. 14d) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXIV/184/2000 z dnia 29 września 2000 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie Społecznej Straży Rybackiej Powiatu Zgierskiego 

przez Okręg Polskiego Związku Wędkarskiego w Łodzi oraz uchwalenia regulaminu 

działania tej Straży stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

 

Członek Zarządu Wojciech Brzeski przedstawił projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

− Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska, 

− Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 
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W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XLIV/496/18 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 marca 2018 r. w sprawie zmiany uchwały nr XXIV/184/2000 z dnia 

29 września 2000 r. w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie Społecznej Straży Rybackiej 

Powiatu Zgierskiego przez Okręg Polskiego Związku Wędkarskiego w Łodzi oraz uchwalenia 

regulaminu działania tej Straży stanowi załącznik nr 34 do protokołu. Wydruk                              

z głosowania nr 15 stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

 

Ad. 14e) 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie Społecznej Straży Rybackiej 

Nr 2 przez Stowarzyszenie Ekologiczno Wędkarskie ,,Zalew" w Strykowie i uchwalenia 

Regulaminu tej Straży stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

 

Członek Zarządu Wojciech Brzeski przedstawił projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

− Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska, 

− Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XLIV/497/18 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 marca 2018 r. w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie Społecznej 

Straży Rybackiej Nr 2 przez Stowarzyszenie Ekologiczno Wędkarskie ,,Zalew" w Strykowie 

i uchwalenia Regulaminu tej Straży stanowi załącznik nr 37 do protokołu. Wydruk                              

z głosowania nr 16 stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

 

Wicestarosta Zgierski Krzysztof Kozanecki w imieniu Zarządu Powiatu Zgierskiego 

wnioskował o przerwę. 

  

Przewodnicząca Rady ogłosiła przerwę w obradach o godz. 1034. 

Przewodnicząca Rady wznowiła obrady o godz. 1050. 

 

Ad. 14f) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XL/454/17 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia                         

22 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2018                             

– druk A stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

 

Skarbnik Powiatu Zgierskiego Iwona Stańczyk przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

− do spraw Przeciwdziałania Bezrobociu w zakresie dotyczącym Komisji, 

− Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej w zakresie dotyczącym Komisji, 

− Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej w zakresie dotyczącym Komisji, 

− Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji  w zakresie dotyczącym Komisji, 

− Budżetowo-Finansowej, 

− Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 
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Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 

Przeciw głosował     1 radny. 

Wstrzymało się od głosu    2 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XLIV/498/18 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 marca 2018 r. w sprawie zmiany uchwały nr XL/454/17 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego              

na rok 2018 stanowi załącznik nr 40 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 17 stanowi 

załącznik nr 41 do protokołu. 

 

Ad. 14g) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XL/454/17 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia                         

22 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2018                             

– druk B stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 

 

Radna Maria Sobczak-Kaleta wnioskowała o przerwę dla odbycia spotkania ze Starostą 

radnych, szczególnie ze Zgierza, dla omówienia proponowanych w projekcie uchwały zmian.  

 

Przewodnicząca Rady ogłosiła przerwę w obradach o godz. 1054. 

Przewodnicząca Rady wznowiła obrady o godz. 1132. 

 

Skarbnik przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

− Budżetowo-Finansowej, 

− Statutowo-Prawnej, 

− Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej 

do projektu uchwały. 

 

W ocenie radnego Michała Pilarskiego spotkanie ze Starostą tak naprawdę nie wniosło wiele, 

bo jak gdyby nie było woli kompromisu. I z jednej strony mamy tak, dołóżcie pieniądze na 

skrzyżowanie ul. Parzęczewska z ul. Gałczyńskiego, ale zabierzcie z Centrum Kultury 

Powiatu Zgierskiego. To jest wybór, dla radnych ze Zgierza, między dżumą a cholerą.                     

Tak naprawdę  jedynym konstruktywnym głosem w trakcie tego spotkania był głos radnego 

Zbigniewa Antczaka, który mówił o tym, żeby nie zmieniać tego dzisiaj, żeby poczekać                       

i dołożyć te 160 tysięcy zł brakujące na skrzyżowanie z oszczędności z zimowego utrzymania 

dróg. Radnemu ten pomysł bardzo się podobał, nie ma znaczenia przynależność polityczna, 

raczej to gdzie mieszka, skąd został wybrany, czyli Zgierz. W związku z tym idąc dalej, żeby 

dać sobie szansę jeszcze nad tym popracować, żeby przygotować tę zmianę,                              

to 160 tys. zł z pozimowego utrzymania dróg  na dołożenie do ww. skrzyżowania  i nie ruszać 

Centrum Kultury Powiatu Zgierskiego, złożył wniosek, żeby zdjąć projekt uchwały                            

z porządku obrad dzisiejszej sesji.  

 

Starosta przekazał, że na spotkaniu z radnymi starał się przekonać ich do tego, że nie jest 

intencją Zarządu zdejmowanie, likwidowanie budowy nowej siedziby Centrum Kultury.                          

Jest tylko prośba, żeby radni zrozumieli, iż środki, które mamy w budżecie są środkami 

ograniczonymi i trzeba je przenosić z jednej inwestycji na drugą tak, żeby była możliwa jak 

najszybsza realizacja. Nie zgadza się z tym, że zabieramy cokolwiek ze Zgierza.                     

Nie zabieramy i nie mamy takiej intencji. Na skrzyżowanie ul. Parzęczewskiej                                 

z ul. Gałczyńskiego chcemy dołożyć środki, żeby można było jak najszybciej ogłosić 

przetarg. Po przetargu może się okazać, że ta kwota będzie większa i trzeba będzie dołożyć. 

Dołożyliśmy do trzech termomodernizacji. Radny Michał Pilarski powiedział, że nie 

interesuje go Starostwo ani Powiatowy Urząd Pracy. Są to budynki w Zgierzu, które chcemy 

zrobić, bo mamy na to środki. Remont ul. Musierowicza na pewno  nie będzie kosztował                   
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200 tys. zł, tylko znacznie więcej, trzeba do tego dołożyć. Na chodnik przy ul. Piotra Skargi 

trzeba będzie oczywiście dołożyć. I te środki będziemy starać się znaleźć. Między innymi 

również z pozimowego utrzymania dróg, jeśli takie zostaną, z nadwyżki budżetowej, która 

tam w jakiś wymiarze będzie. Starosta jeszcze raz zaapelował o naprawdę nieblokowanie 

inwestycji. Możemy sobie tutaj zablokować, możemy powiedzieć, nie damy, bo nie. 

Oczywiście radni mają do tego prawo, ale jeżeli tak zrobicie, to te inwestycje, które chcemy 

zrobić, które mamy zaplanowane po prostu będą się odwlekać. Prosił o podejście 

nieegoistyczne, a popatrzeć na cały powiat, żebyśmy mogli też inwestycje robić w miarę 

możliwości oczywiście jak najbardziej efektywnie. Natomiast wolą Zarządu jest to, żeby 

drugi wniosek, który będzie złożony na Centrum Kultury był złożony skutecznie i żebyśmy te 

środki pozyskali. Jest to kwota 3 mln 400 tys. zł, która czeka w Łódzkim Obszarze 

Metropolitalnym na to, żeby ten budynek odbudować od nowa.   

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek o zdjęcie z porządku obrad 

przedmiotowego projektu uchwały. 

Za przyjęciem głosowało    7 radnych. 

Przeciw głosowało   16 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    5 radnych. 

W wyniku głosowania Rada wniosku nie przyjęła. Wydruk z głosowania nr 18 stanowi 

załącznik nr 43 do protokołu. 

 

Wicestarosta Zgierski Krzysztof Kozanecki oznajmił, że nie jest radnym ze Zgierza, ale chyba 

po raz pierwszy na tej sali będzie się starał mówić jakby był radnym z miasta Zgierza.                        

W przedmiotowym projekcie uchwały nie są najważniejsze inwestycje, które są wymienione 

jako dofinansowanie do nich z tytułu przetargu, wyższej kwoty od kosztorysu,                                 

czy brakujących 163 tys. zł na inwestycję skrzyżowania Gałczyńskiego i Parzęczewska. 

Najważniejsza dla mieszkańców Zgierza  powinna być ta subtelna różnica zmiany nazwy 

inwestycji. Operujemy tutaj słownictwem Centrum Kultury Powiatu Zgierskiego, taki jest 

tytuł inwestycji. Natomiast we wniosku złożonym do ŁOM i w ZID takiej inwestycji już nie 

ma. Jest za to inwestycja, która jest na drugiej stronie uzasadnienia nosząca tytuł „Rozwój 

działalności artystycznej i edukacyjnej poprzez przebudowę i rozbudowę siedziby 

samorządowej instytucji kultury”.  Instytucja pośrednicząca, czyli Zarząd ŁOM wezwał nas 

byśmy złożyli papiery do końca maja na tę inwestycję. Żeby złożyć te papiery, do końca 

maja, musimy mieć zmienioną dokumentację i zmieniony program funkcjonalno-użytkowy. 

Potrzebujemy na to 45 tys. zł. Dlatego potrzebujemy też umieszczenia tej inwestycji, tytułu                     

w budżecie. Jeżeli radni nie zgodzą się z tym, to do końca maja nie zdążymy złożyć wniosku                  

i sprawa dotacji, przeszło 3 mln zł, na budynek przy ul. Długiej na długie, długie lata 

przepadnie. Wicestarosta rozumie obawy, rozumie, że nie będzie można przed wyborami się 

tym pochwalić, ale przecież nie jesteśmy tutaj dla tej jednej kadencji. Jesteśmy po to, żeby dla 

tych naszych lokalnych społeczności zrobić coś na długie lata. Wydaje się, że jest jedna                      

z niewielu szans na przestrzeni najbliższych kilkunastu lat, kiedy Powiat Zgierski może 

otrzymać jakiekolwiek pieniądze na tego rodzaju inwestycje. Dlatego mimo wszystkich obaw 

apelował do radnych, by ten projekt uchwały podjęli. Jak dzisiaj zostanie podjęty, będziemy 

mogli rozpisać poszukiwanie firmy, która nam zmieni dokumentację, firmy która napisze pfu 

i do końca maja będziemy mogli złożyć wniosek. Prawdopodobnie na przełomie sierpnia                     

i września podpiszemy umowę z Urzędem Marszałkowskim, jeśli przejdziemy te wszystkie 

procedury, potem rozpiszemy przetarg i sukcesem będzie jak w grudniu następny Zarząd 

Powiatu Zgierskiego  podpisze umowę z wykonawcą na realizację tej inwestycji.   

 

Radny Krzysztof Łebedowski zaznaczył, iż rozumie mieszkańców Zgierza. Wielokrotnie 

mówił na tej sali, że Wydział Pozyskiwania Funduszy Zewnętrznych jest słaby. Bo w ogóle 

praktycznie naczelnik zajmuje się zupełnie czymś innym. Od początku kadencji mówimy                   

o Centrum Kultury dla Zgierza. Piękne projekty, piękne slajdy. Wiele inwestycji nie zostało 

zrealizowanych. Radny chciałby wiedzieć, ile pieniędzy wydaliśmy na te wszystkie sprawy 
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związane z Centrum Kultury. Jest za tym, żeby takie Centrum Kultury powstało, tylko należy 

wziąć pod uwagę, że  zadłużacie samorząd na wiele milionów, ponieważ wiele inwestycji nie 

zrealizowaliście, a chcecie realizować z własnych środków. I zadłużenie powiatu, które 

dzisiaj bierzecie, będzie w przyszłości skutkowało, że wiele inwestycji będzie zagrożonych. 

To, że dzisiaj składacie wniosek, to radny nie do końca wierzy, czy to wszystko się uda, bo to 

nie jest pierwsza inwestycja, która została zawalona. Dzisiaj mieszkańcy Zgierza oczekują 

czegoś od swoich radnych, radni oczekują od Zarządu, a Zarząd po raz kolejny przez 4 lata 

mówi nie udało się to, to zrobimy tak.  To nie jest stawianie domku z klocków, tylko to są 

poważne inwestycje, które powinny być zaprojektowane, przemyślane  i dopiero składane 

wnioski, a nie bo się nie udało. To nie to, że się nie udało, ktoś coś zawalił.  

 

Zdaniem radnego Michała Pierunia po raz kolejny radni stawiani są w sytuacji, że jak się nie 

zgodzą na coś, co Zarząd proponuje, to będzie bardzo niedobrze w konsekwencji dla miasta, 

akurat w tym przypadku, Zgierza, bo to nie będzie zrobione i stracimy. Stawiacie na nas 

bardzo dużą odpowiedzialność decyzyjną. Radny na spotkaniu ze Starostą poddał wątpliwość 

skuteczność składania tych wniosków, np. skrzyżowanie Gałczyńskiego i Parzęczewska.  

Stawianie nas teraz w sytuacji takiego przymusu, tak że „my tu chcemy dobrze, może chcecie, 

ale wam nie wychodzi.” Do tej pory mieliśmy parę takich przykładów, że te projekty nie są 

zrealizowane. W tej chwili radny ma dylemat osobisty,  jak ma zagłosować. Bo z jednej 

strony nie chciałby, żeby to Centrum Kultury nie powstało, ale z drugiej strony, jak to mamy 

w pakiecie z ul.  Gałczyńskiego, to chciałby żeby w sytuacji, kiedy pieniędzy może 

zabraknąć, to żeby jednak to przesunięcie, zwiększenie środków zrobić na tę inwestycję. 

Nauczeni doświadczeniem chcemy zatrzymać te pieniądze za wszelką cenę na Centrum 

Kultury Powiatu Zgierskiego chociaż nie wiadomo, czy one będą zrealizowane. Przy 

wskazanej procedurze, że w maju, we wrześniu czy grudniu nawet fizycznie nie będziemy                       

w stanie skonsumować tych pieniędzy. My chcemy  je zatrzymać, tak już podświadomie, 

żeby po raz kolejny się nie okazało, że nic z tego nie wyjdzie.      

 

Radny Michał Pilarski uważał, że ta uchwała jest bardzo sprytnie skonstruowana. Z jednej 

strony zabiera się gigantyczne środki z Centrum Kultury Powiatu Zgierskiego ze Zgierza                     

i tutaj się zestawia tak: z jednej strony 163 782 zł na ul. Gałczyńskiego, a jednocześnie 

176 000 zł na przebudowę drogi Borszyn-Trojany w gminie Parzęczew, 156 000 zł na 

przebudowę drogi w Ozorkowie, 5 000 zł na rozbudowę systemu kolejkowego w Wydziale 

Komunikacji, 174 502,86 zł na przebudowę boiska w Głownie, 97 000 na termomodernizację 

budynków użyteczności publicznej Powiatu Zgierskiego i inne dziwne rzeczy.                                

Pod pretekstem 163 782 zł na ul. Parzęczewską rozmontowuje się Centrum Kultury Powiatu 

Zgierskiego, tylko po to, żeby przekazać te środki gdziekolwiek indziej i na pewno nie na 

Zgierz. Z tych pieniędzy przeznaczonych na Centrum Kultury tylko 163 782 zł idzie na 

Zgierz. I teraz głosujcie, bo nie będziecie mieli skrzyżowania Parzęczewskiej                                        

z Gałczyńskiego, ale za to stermomodernizujemy budynek Starostwa i PUP. Jak radny ma 

wybierać, to zrezygnujmy z tych termomodernizacji i przeznaczmy te środki na kwestie 

związane z przebudową skrzyżowania Parzęczewska -Gałczyńskiego, może jeszcze zostanie, 

żeby dołożyć na Musierowicza. Te inwestycje są o wiele bardziej  potrzebne niż 

termomodernizacja tych dwóch budynków i zostawmy w spokoju na razie pieniądze na 

Centrum Kultury Powiatu Zgierskiego w Zgierzu. Radny mając do wyboru skrzyżowanie                     

ul. Parzęczewskiej z ul. Gałczyńskiego i Centrum Kultury Powiatu Zgierskiego,                                    

a termomodernizacje budynków Starostwa Powiatowego i PUP, to wybiera te dwie pierwsze 

inwestycje. Starosta mówił o walącym się budynku Starostwa Powiatowego. To są pieniądze 

tak naprawdę na budynek urzędu. Nie powinniśmy przedkładać inwestycji dla urzędników 

nad inwestycje dla ludzi. Inwestycje dla ludzi powinny być w pierwszym priorytecie niż 

inwestycje dla urzędników. Radny nie jest w stanie poprzeć tej uchwały, bo to jest po raz 

kolejny rozmontowywanie inwestycji, która była wpisana tylko i wyłącznie, żeby budżet 

został przegłosowany. Była wpisana tylko i wyłącznie po to, żeby radni za tym zagłosowali. 

Nie jest w stanie poprzeć tej uchwały tym bardziej, że wskazujemy wielokrotnie możliwość 
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zupełnie innego sfinansowania tych 163 tys. zł na przebudowę ul. Parzęczewskiej. Możemy 

to zrobić zupełnie z innych środków. A pod pretekstem tych 163 tys. zł na ul. Parzęczewską 

jest zabierane o wiele, wiele więcej pieniędzy ze Zgierza niż to, co trzeba dołożyć do 

przebudowy skrzyżowania Gałczyńskiego z Parzęczewską.  

 

Radny Witold Kosmowski powiedział, my od razu wiedzieliśmy chyba, że jesteśmy 

wprowadzeni w błąd, że te inwestycje są niedoszacowane, tylko po prostu podane, żeby 

każdy był zadowolony, że coś w jego  okręgu jest. Skarbnik już chyba 2 lata temu nam 

mówiła, żebyśmy czytali WPF, co my planujemy. My mamy już zawarte umowy, które 

musimy realizować. Udajemy że tego tematu nie ma, ale w 2019, 2020 roku zgodnie                            

z naszym WPF nie będziemy mieli pieniędzy na inwestycje, tylko na kredyty i pożyczki, 

które będziemy musieli spłacać. To jest jasno zapisane w naszych dokumentach. Natomiast 

możemy tutaj udawać, że nie ma tematu. Jest temat, bo Centrum Kultury co jakiś czas jest 

nam przedstawiany. Dzisiaj po raz kolejny mówimy, że zmieniamy nie tylko nazwę, ale całą 

koncepcję. Zaczynaliśmy od wspólnej koncepcji z miastem Zgierzem, później Centrum 

Kultury zamiast instytucji oświatowej, bo ktoś nie doczytał że się nie wpisywaliśmy i dzisiaj 

mamy dwie instytucje, teraz się okazuje, że po raz kolejny zmieniamy. Bobrze by było, 

żebyśmy złożyli ten wniosek w maju i żeby przyznali nam dofinansowanie. Tylko pytanie, 

czy nawet jak nam przyznają te pieniądze, czy my będziemy mieli środki na realizację. 

Dzisiaj tak łatwo przenosimy między inwestycjami, tylko jak będzie opóźnienie                                    

z wpłynięciem środków z UE, to czy będziemy mieli płynność finansową, czy pod koniec 

kadencji będzie z czego zapłacić odprawki Zarządowi. Ma nadzieję, że Starosta nad tym 

czuwa.   

 

Starosta odnosząc się do wypowiedzi radnego Michała Pilarskiego wskazał, iż do tych                     

163 tys. zł mamy 45 tys. zł dodatkowo właśnie na Centrum Kultury Powiatu Zgierskiego                     

w tym nowo zapisanym brzmieniu. Prosił, żeby radni sobie uświadomili, że nie podjęcie 

przedmiotowej uchwały spowoduje wyeliminowanie w ogóle możliwości składania po raz 

wtóry wniosku, bo nie będzie środków na zrobienie nowej dokumentacji dla Centrum Kultury 

Powiatu Zgierskiego. W związku z tym rezygnujemy z 3 400 000 zł, które mamy do wzięcia 

w ŁOM. 

 

Radny Michał Pilarski powiedział, że jak patrzy na doświadczenia ze skutecznością Wydziału 

Pozyskiwania Funduszy Zewnętrznych przy ul. Gałczyńskiego i wielu innych projektach,                

to jest przerażony tym, że będziemy jeszcze raz tę dokumentację przygotowywać. Teraz łatwą 

ręką, my radni ze Zgierza, mamy oddać pieniądze przeznaczone na Centrum Kultury Powiatu 

Zgierskiego, a co będzie  jak Wydział znowu zrobi błąd i tych pieniędzy nie będzie.                        

Co będzie z Centrum Kultury Powiatu Zgierskiego, co będzie z MDK. Radny tego nie 

rozumie, jego to przeraża, nie ma kompletnie wiary w ten Wydział. Wręcz przeciwnie uważa, 

że jest on przeciw skuteczny w pozyskiwaniu środków. Pytanie, czy robi to na czyjeś 

polecenie, czy robi to po prostu, bo sobie rady nie daje. Przedstawiane argumenty radnego nie 

przekonują. To jest takie stawianie: zróbcie, bo jak nie, to nie będzie. Nic nie stoi na 

przeszkodzie, żeby zwołać sesję nadzwyczajną i będzie można wprowadzić tylko te 45 tys. zł 

i rzeczywiście je przesunąć z Centrum Kultury Powiatu Zgierskiego, nie przekazując tych 

środków na żadne inne dodatkowe inwestycje. Bo my tych pieniędzy MDK Zgierz, Centrum 

Kultury Powiatu Zgierskiego, nigdy więcej nie zobaczymy. Radny nie poprze tej uchwały 

mimo, że w niej jest 163 tys. zł zapisane na skrzyżowanie ul. Gałczyńskiego                                          

z ul. Parzęczewską. Radni koalicyjni mają pełne prawo ją przegłosować. „Przegłosowujcie 

uchwałę przeciwko Centrum Kultury Powiatu Zgierskiego.”   

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  21 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    5 radnych. 
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W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XLIV/499/18 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 marca 2018 r. w sprawie zmiany uchwały nr XL/454/17 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na 

rok 2018  stanowi załącznik nr 44 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 19 stanowi 

załącznik nr 45 do protokołu. 

 

Ad. 14h) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XL/455/17 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia               

22 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Zgierskiego na lata 2018 – 2028 stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 

 

Skarbnik przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

− Budżetowo-Finansowej, 

− Statutowo-Prawnej, 

− Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej 

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały po autopoprawkach. 

Za przyjęciem głosowało  20 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    4 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr Uchwała Nr XLIV/500/18 Rady 

Powiatu Zgierskiego z dnia 30 marca 2018 r. w sprawie zmiany uchwały nr XL/455/17 Rady 

Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Zgierskiego na lata 2018 – 2028  stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

Wydruk z głosowania nr 20 stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 

 

Ad. 15 

Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami Rady 

stanowi załącznik nr 49 do protokołu.    

 

Ad. 16 

Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonywaniu uchwał Rady  

w okresie między sesjami stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

 

Ad. 17 

Starosta oświadczył, że odpowiedzi na pozostałe interpelacje zostaną udzielone na piśmie                  

w statutowym terminie.  

 

Ad. 18 

Radny Witold Kosmowski w imieniu Gminy Ozorków przekazał, że wczoraj na sesji została 

podjęta uchwała o 40 tys. zł na budowę chodnika w Maszkowicach i będą mogły się już 

rozpocząć prace. W tamtym roku też były takie uchwały, ale Starosta nie zdążył i ma 

nadzieję, że w tym roku uda się z sukcesem zakończyć tę inwestycję.    

 

Radny Piotr Szewczyk prosił, żeby Starosta wpłynął na odpowiedni wydział i zlikwidował                     

tą taką groteskową sytuację obcinania na ul. 1 Maja w Aleksandrowie Łódzkim drzew do 

połowy. Ani finansowo, ani wizerunkowo się to nie uzasadnia, wygląda to śmiesznie.          

Tych drzew tam jest tylko 150. 
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Radny Rafał Mamiński chciał się dowiedzieć, czy jest już stanowisko Zarządu odnośnie 

wystąpienia na poprzedniej sesji radnego Miasta Zgierza Jarosława Pietrzaka dotyczącego 

stawek za zajęcie pasa drogowego.  

 

Starosta odpowiedział, że Zarząd nie przychylił się do tego wniosku. Uzasadnienie jest takie, 

że maksymalna opłata to jest 10 zł, a my mamy 1 zł także daleko w tyle. Te płatności nie były 

zmieniane przez kilka lat. Ponadto nie powinno i nie zależy nam na tym, żeby w pasach 

drogowych odbywała się sprzedaż czy prowadzenie działalności gospodarczej, bo to często 

utrudnia różne prace, które się w pasach drogowych dzieją. Dlatego też Zarząd uznał,                         

że utrzymujemy te płatności na wskazanym poziomie.   

 

Radna Lidia Elert w imieniu radnych, którzy złożyli wniosek o utworzenie zadania 

przebudowa boiska sportowego przy Zespole Szkół Zawodowych w Ozorkowie                    

ul. Słowackiego 2 podziękowała za przeznaczenie środków na wykonanie dokumentacji. 

Oczywiście proszą o realizację tej inwestycji w tym roku. 

 

Radna Bożena Palmowska życzyła sobie, że te uzgodnienia, które zapadły na spotkaniu                      

ze Starostą, zostaną zrealizowane, że Starosta nie rzuca słów na wiatr. W stu procentach 

zaufała i zobaczy, czy będzie podważone to zaufanie, czy może jeszcze mieć wiarę                      

w ludzi, czy nie.  

 

Przewodnicząca Rady przypomniała o obowiązku składania do 30 kwietnia br. oświadczeń 

majątkowych.                        

 

Ad. 19 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady dokonała zamknięcia             

obrad XLIV sesji Rady Powiatu Zgierskiego o godz. 1209. 

 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała  


